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23 városnak szántak 
50 milliárdot. Nem csoda, 
ha Vásárhelynek sem jut.

1-3. oldal 

Zöldebb lenne 
a Szent Antal utca

5. oldal 

Tanácsrendszer 
párttitkárokkal - 
mondja a siófoki 
polgármester

2. oldal 

SÓGOR-GATE • Nincs új beszerzési szabályzat, a kormánypártiak 
nem vettek részt a vitában 

Kizárták volna a rokonokat
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Márki-Zay Péter polgár-
mester javaslata alapján az 
önkormányzat úgy módosí-
totta volna a beszerzési sza-
bályzatát, hogy a döntésho-
zók közvetlen hozzátartozói 
ne nyerhessenek megbízást 
a várostól. Ezért április 23-
ára rendkívüli véleményező 
ülést hívott össze a polgár-
mester. Az ülésen a fideszes 
képviselők nem vettek részt, 
így a kérdésben döntés nem 
született.
	 A	 javaslat	 előzménye,	 hogy	 a	
polgármester egy interjúban arról is  
beszélt,	 hogy	 sógora	 nyert	 egy	 be-
szerzést,	aminek	ő	ugyan	nem	örült,	
de aláírta a megbízást. A munka a 
Szent	Antal	utca	tervezésére	vonat-
kozott	és	sógora	adta	a	legjobb	aján-
latot az önkormányzatnak. Az egyik 
helyi,	 fideszes	 portál	 ezt	 felrótta	
Márki-Zay	 Péternek,	 azt	 kérdezve,	
hogy ebben az esetben nem áll-e 
fönn	 összeférhetetlenség,	 illetve	
korrupció gyanúról is írt a lap.
Fonay Tibor, helyi vállalkozó (a pol-
gármester	 sógora,	 egészen	 ponto-
san	sógornőjének	a	férje)	elmondta,	
hogy közel áll hozzá nagyon a Szent 
Antal	 utca,	 itt	 volt	 fiatal	 házas.	 A	

pályázat beadásáról a polgármester 
nem	tudott,	ő	adta	a	legjobb	ajánla-
tot,	így	nem	volt	ok	rá,	hogy	ebből	a	
beszerzésből	kizárják	őt.	(A	rekonst-
rukció	 terveiről	 a	 Zöldebb lenne a 
Szent Antal utca	 című	 cikkünkben	
olvashat	az	5.	oldalon.)	A	vállalkozó	
egyébként,	 az	 előző	 városvezetések	
idején	több	mint	150	projektben	vett	
részt,	többek	között	50	km	bel	–	és	
külterületi	úthálózat	tervezésében,	a	
Damjanich	utcát	is	ő	tervezte	18	éve,	
de	számos	nagy	áruház	megépítésé-
ben	is	részt	vett.

A polgármesternek nincs rokona a 
Polgármesteri Hivatalban, ellen-
tétben	 a	 Fideszes	 képviselőkkel	 –	
emelte	ki	a	polgármester	az	ülésen.
Azon	az	ülésen,	amelyen	a	helyi	Fi-
desz-KDNP nem jelent meg, Cseri 
Tamás is csak addig kapcsolódott be, 
amíg	 elmondta,	 hogy	 ő	 ebben	 nem	
szeretne	részt	venni,	a	polgármester	
ne	 használja	 pódiumnak	 a	 közgyű-
lést,	majd	kilépett	a	beszélgetésből.	

Folytatás a 3. oldalon

LEVETTÉK NAPIRENDRŐL, A FIDESZ-FRAKCIÓ VÉLEMÉNYÉRE IS KÍVÁNCSIAK

GIMNÁZIUMOK • Egyelőre csak egy szerző 
nélküli cikk állítja, hogy leáll a fejlesztés

A város 
előkészítette. 
A kormány nem 
folytatja?
BOROS TAMÁS

 Az Emberi Erőforrások 
Minisztériumának kapcso-
lattartója lapzártánk pil-
lanatában még nem tudott 
arról, hogy ne lenne folyta-
tása, egész pontosan, hogy 
a kormány a Bethlen Gábor 
Református Gimnázium, 
valamint a Németh László 
Gimnázium bővítési, fej-
lesztési munkálatainak, 
programelemek támogatá-
sának megvonásáról dön-
tött volna a Modern Városok 
Program keretein belül. Az 
egész hírnek az alapja ed-
dig egy névtelen újságcikk. 
A város minden vállalását 
szabályszerűen teljesítet-
te a megadott határidőkig, 
mondta Márki-Zay Péter.
	 Persze	igaz,	hogy	az	mindig	kér-

dés,	hogy	lesz	vagy	nem	lesz	folyta-
tása a projektnek, de ez a kormány 
döntése	 csupán,	 a	 város	 részéről	
ennek	 akadálya	 nincs.	 Az	 előkészí-
tő	 szakasz	 sikeresen	 lezárult,	 tette	
hozzá.
A polgármester szerint egy elem ha-
ladt	lényegesen	előre	a	Modern	Vá-
rosok	 Programon	 belül	 a	 városban,	
ez	pedig	tram-train,	de	ez	is	jelentős	
késéssel	 és	magasabb	 költségekkel.	
Ezért	tartja	valótlannak	azt	az	indo-
kot, amikor egyes más programele-
meket	az	idő	vagy	a	költség-túllépés	
miatt mondanak vissza kormányzati 
szinten. De több olyan projekt is 
van, (pl. a Szeged-Debrecen autóút 
négysávosítása),	 amiben	 eddig	 egy	
kapavágás	 sem	 történt,	 pedig	 eze-
ket	a	megállapodásokat	még	a	város	
Fideszes	 vezetésével	 kötötte	 Orbán	
Viktor.

Folytatás a 3. oldalon

A VÁROS NEM TUD RÓLA, HOGY NE VALÓSULNÁNAK MEG A MUNKÁLATOK A BETHLENNÉL

PÁLYÁZAT • A város adja az építőanyagot

Újraindul az önerős 
járdaépítési program
V. R.

 Újra lehet önerős járda-
építésre pályázni. A kérel-
mezőknek az önkormány-
zathoz kell benyújtani az 
igénylést, megadva a javí-
tásra szoruló szakasz pon-
tos paramétereit, amelyből 
az illetékesek kikalkulálják, 

mennyi homokra, sóderre és 
cementre van szükség. Idén 
mintegy 25 millió forintot 
különített el a városvezetés 
erre a célra. A határidő má-
jus vége, érdemes azonban 
sietni, mert az elbírálást az 
érkezési sorrend dönti el. 
	 Tavaly	közel	3	kilométernyi	sza-
kasz	újulhatott	meg	az	önerős	járda-
építési	 programnak	 köszönhetően	

Hódmezővásárhelyen.	 Akkor	 mint-
egy	 300	 -	 an	 szerettek	 volna	 részt	
venni ebben, de a meghatározott 
keretösszeg miatt nem mindenki 
jutott	 építőanyaghoz,	 így	 idén	 az	
önkormányzat emelte a támogatás 
összértékét.

Folytatás az 5. oldalon
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Ország-Világ

INTERJÚ • Hódmezővásárhelyen járt a siófoki polgármester

Tanácsrendszer épül, 
párttitkárokkal

KOZÓ ATTILA

 Április végén Hódmező-
vásárhelyen fogadta Lengyel 
Róbertet, Siófok, és Bot-
ka Lászlót, Szeged polgár-
mesterét Márki-Zay Péter. 
A hármas megbeszélés kö-
zéppontjában az állt, hogy 
az önkormányzatokat, ezen 
belül különösen az ellenzé-
ki vezetésű városokat sújtó 
kormányzati intézkedések-
re ki, hogyan reagál. A Ba-
laton-parti város vezetője 
a Vásárhelyi Televízióban 
adott interjút a találkozó 
után.  
- Miről tárgyaltak, mire jutottak?
-	Meghánytuk-vetettük	 közös	 dol-
gainkat.	 Mindhárom	 település,	 bár	
nagyságrendjében	 különböző,	 a	
problémák	 azért	 hasonlóak.	 A	 be-
szélgetés	 fő	 vonulata	 arról	 szólt,	
hogy	most	a	megszorítások	és	az	el-
vonások	időszakában	ki	hogy	próbál	
túlélni.
- Siófok 25 ezer fő alatti, vagy 25 ezer 
fő fölötti település? Merthogy a kiseb-
bek automatikusan jár az iparűzési 
adó megfelezése miatti kompenzáció, 
a nagyobbak egyenkénti tárgyalásra 
kényszerülnek.
- Ha a választásokról van szó, akkor 
25	 ezer	 fő	 alattiak	 voltunk	 és	 va-
gyunk, ha a kompenzációról van szó, 

akkor	 43	 fővel	 túllépjük	 a	 25	 ezret.	
Ez	részben	annak	is	betudható,	hogy	
mintegy	70	fő	hajléktalannak	az	iga-
zolványában Siófok van megjelölve 
lakóhelyként	 és	 így	 ezzel	 együtt	 a	
BM statisztikái szerint meghaladjuk 
a 25 ezret. Úgyhogy nincs kompen-
záció.	 Én	 is	 két	 alkalommal	 fent	
voltam Budapesten a tárgyalásokon 
és	sajnálattal	értesültem	–	hozzáte-
szem a sajtóból -, hogy a miniszteri 
biztos úr azt nyilatkozta, hogy nincs 
mit	kompenzálni	ezeknél	a	települé-
seknél.
- Látnak-e kiutat ebből a helyzetből? 
A mai napig nem lehet tudni, hogy 
kapnak-e bármilyen kompenzációt.
-	Nézze	én	azt	látom,	hogy	egyfajta	
koncepciózus	leépítése	zajlik	a	helyi	
önkormányzatoknak. Folyamatos 
hatáskörelvonások, most az anyagi 
ellehetetlenítésre	 tett	 kísérletek	
számomra azt sugallják, hogy itt a 
végcél	 az,	 hogy	 önkormányzatok	
ugyan	 legyenek,	 talán	még	 polgár-
mesterek is, de a kompetenciáik, 
azon	 kívül,	 hogy	 a	 bölcsődéket,	
óvodákat tartsák fönn, valamelyest 
rendbe tartsák az utcákat, elszál-
líttassák a szemetet, nagyjából 
idáig terjedjenek a helyhatósági 
hatáskörök.	 Holott	 30	 évvel	 ezelőtt	
a rendszerváltók, akik jelen pilla-
natban kormányzati funkciókat is 
betöltenek, harsányan kiabálták, 
hogy	a	legerősebb	pillérek	egyike,	az	
az önkormányzatiság. Most viszont 

ennek	 a	 visszaépítése	 folyik.	 Ha	 a	
kiútra	kérdez	rá,	én	most	nem	látok	
mást, mint hogy 22-ben egy új kor-
mány teljesen új alapokra helyezve 
építse	vissza	a	magyar	önkormány-
zatiságot.
- Nem az a cél, hogy egyfajta tanács-
rendszert hozzanak létre?
- Hát ezen az úton vagyunk már. 
Azt	 gondolom,	 már	 a	 régi	 párt-
titkárok visszajöttek, csak most a 
körzet	országgyűlési	képviselőjének	
hívják	 őket,	 legalábbis	 az	 ország	
nagy	 részében.	 A	 polgármesterek	
egy	 része	 is	 már	 gyakorlatilag	 be-
állt a bólogató Jánosok sorába, akik 
pártutasítások alapján irányítják a 
településeiket.	Vannak	még	városok,	
idesorolom, Szegedet idesorolom az 
Önök	városát,	Hódmezővásárhelyet,	
vagy	az	én	városomat,	Siófokot,	akik	
próbálnak	még	 ez	 ellen	 tenni,	 sze-
mély	 szerint	 én	 is.	 Én	 nem	 vagyok	
hajlandó	megfeküdni	ennek	a	rend-
szernek, engem polgármesternek 
választottak, nem tanácselnöknek 
és	 nem	 bólogató	 Jánosnak.	 Abban	
reménykedem,	 hogy	 az	 elkövetke-
zendő	időszakban	az	ilyen	szemlélet	
fog	meghonosodni	és	azok	a	polgár-
mesterek,	 akik	 most	 függetlenek,	
vagy	 ne	 adj’	 isten	 fideszesek,	majd	
a	 sarkukra	 állnak	 és	 azt	 mondják,	
eddig	és	ne	tovább.
A	beszélgetés	teljes	egészében	meg-
tekinthető	 a	 Vásárhelyi	 Televízió	
YouTube csatornáján. 

A RENDŐRKAPITÁNYBÓL LETT POLGÁRMESTER (JOBBRÓL) KEMÉNYEN FOGALMAZOTT A „PÁRTTITKÁROKRÓL”, BÓLOGATÓ JÁNOSOKRÓL

KORONAVÍRUS • Megvan a 4 millió, 
legalább egyszer beoltott

Ezek a könnyítések 
jöhetnek
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Április 30-án Orbán Viktor 
miniszterelnök hivatalosan 
is bejelentette, hogy megvan 
a 4 millió beoltott ember. Ez 
azt jelenti, hogy őket lega-
lább egyszer már beoltották. 
Ehhez az is kellett, hogy Or-
bán az aznapi szokásos rádi-
ós interjújában azt mondja, 
hogy aznap még lehet Pfi-
zerrel oltakozni, ám utána 
hetekig nem. Az emberek 
országszerte megrohan-
ták az oltópontokat, mert a 
regisztrációra létrehozott 
honlap pillanatok alatt ösz-
szeomlott, a hivatalos in-
doklás szerint terheléses 
támadás miatt. De milyen 
könnyítések, új szabályok is 
jönnek a 4 millió beoltottnál 
(majd később 5 milliónál)?
• A	 kijárási	 tilalom	 kezdete	 este	 11	
óráról	éjfélre	módosul.

• Az	 üzletekben	 este	 11	 óráig	 lehet	
vásárolni.

• A	 védetteknek	 (akinek	 védettsé-
gi	 igazolványa	 van)	 este	 11	 óráig	
megnyílik	 a	 vendéglátóhelyek	
belső	 tere	 is.	 A	 szülők	 és	 család-
tagok a gyermekeket is magukkal 
vihetik.

• A	védettek	szállodákba	 is	mehet-
nek,	és	a	gyermekeket	is	magukkal	
vihetik.

• A	2020	novemberében	bezárt	sza-
badidős	 létesítményeket	 védett-
ségi	igazolvánnyal	újra	lehet	láto-
gatni.	Ezek	közé	tartoznak	például	
az állatkertek, a vadasparkok, a 

múzeumok, a színházak, a mozik 
és	a	könyvtárak	is.

• Edzőterembe,	 uszodába,	 jégpá-
lyára	ezentúl	csak	a	védettek,	va-
lamint	a	versenyszerűen	sportoló	
18	év	alattiak	mehetnek.

• A	 védettek	 és	 felügyeletük	 alatt	
álló	 kiskorúak	 este	 11	 óráig	 a	
sportrendezvényeket	 is	 látogat-
hatják.

• A	 védetteknek	 és	 a	 felügyeletük	
alatt álló kiskorúaknak nem kell 
maszkot	viselniük	a	sport-	és	kul-
turális	rendezvényeken.

• A	 koronavírus	 elleni	 védettség	
igazolása	 a	 védettségi	 igazol-
vány	 bemutatásával	 történik,	 a	
védettség	 tényének	 ellenőrzése	
pedig	 a	 helyiség	 üzemeltetőjé-
nek, a szolgáltatás nyújtójának a 
feladata. Amennyiben ennek nem 
tesz	 eleget,	 a	 bírság	 100	 ezer	 fo-
rinttól	 1	millió	 forintig	 terjedhet,	
vagy	 akár	 egy	 éves	 bezárással	 is	
sújtható. - Fennmaradnak a ma-
gán-	 és	 családi	 rendezvényekkel	
kapcsolatban	2020	novemberében	
elrendelt korlátozások.

• A	 közterületen,	 a	 tömegközle-
kedési	 eszközökön,	 boltokban	 –	
azokon a helyeken, ahol nem csak 
beoltott,	vagy	a	fertőzésen	átesett	
személyek	tartózkodhatnak	–	to-
vábbra	 is	 kötelező	 a	 maszkhasz-
nálat,	 továbbá	 kerülendő	 a	 cso-
portosulás	és	a	gyülekezés.

• A	 zenés-táncos	 rendezvények	
nem tartoznak a rendelet hatálya 
alá,	 a	 vendéglátó	 helyeken	 nem	
lehet ilyeneket rendezni.

• A tervek szerint 5 millió beoltott 
személynél	 újra	 lehet	 esküvőket	
rendezni. 

VÁSÁRHELYEN IS KIÜLHETÜNK MÁR A TERASZOKRA, SŐT, IGAZOLVÁNNYAL A BELSŐ TÉRBE IS

FELSŐOKTATÁS • 1000 milliárd forintnyi vagyon veszti el közpénz jellegét

Nem maradt vidéken állami egyetem
BOROS TAMÁS

 Az Országgyűlés meg-
szavazta a Szegedi Tudo-
mányegyetem mellett még 
11 egyetem alapítványi fenn-
tartásba vételét. A kuratóri-
umok tagjai között számos 

kormánypárti politikus, 
vagy a kormánnyal szoros 
kapcsolatban álló üzletem-
ber található.   
 Szegeden is az alapítvány kura-
tóriumának	elnökét	és	tagjait	az	in-
novációs	 és	 technológiai	 miniszter	
jelöli ki. Május 3-án Stumpf István 
kormánybiztos elmondta: a kura-

tórium elnöke, Dr. Szabó Gábor, a 
Szegedi Tudományegyetem korábbi 
rektora,	 az	 ELI-HU	 Nonprofit	 Kft.	
ügyvezetője	 lesz.	 A	 további	 tagok	
Trócsányi László korábbi igazság-
ügyi	 miniszter,	 a	 Fidesz	 Európai	
Parlamenti	képviselője;	Nagy	Anikó,	
a	 Heim	 Pál	 Országos	 Gyermekgyó-
gyászati	 Intézet	 főigazgató	 főorvo-

sa,	 volt	 egészségügyi	 államtitkár;	
Hegedüs	 Éva,	 a	 Gránit	 Bank	 Zrt.	
elnök-vezérigazgatója,	 valamint	
Lantos Csaba, a Lantos Vagyonke-
zelő	 Zrt.	 vezérigazgatója	 és	 tulaj-
donosa lesznek. Az ATV úgy tudja, 
hogy Novák Katalin nem vállalta az 
alapítvány kuratóriumának elnöki 
pozícióját.	A	már	megjelent	törvény	

értelmében	 két	 vásárhelyi	 ingatlan	
is	kikerült	az	állami	fenntartásból:	a	
12773-as	helyrajzi	számon	nyilván-
tartott	kivett	középiskola	–	az	1902-
ben	épült,	helyileg	védett	volt	zárda	
épülete	 –	 az	 alapítványhoz,	 míg	 a	
12774-es	helyrajzi	számon	nyilván-
tartott	épület	és	udvar	az	egyetem-
hez	kerül	a	törvény	szerint.	
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Városunk

GIMNÁZIUMOK • Egyelőre csak egy szerző 
nélküli cikk állítja, hogy leáll a fejlesztés

A város 
előkészítette. 
A kormány nem 
folytatja?

Folytatás a címoldalról

 A kormány szerinte eleve nem 
számolt nagyon a Modern Városok 
Program elemeivel, mert a 2020-as 
költségvetésbe	 85,	 a	 2021-esbe	 or-
szágosan 50 milliárd forintot terve-
zett be.
Az 50 milliárdos összeg alacsony-
nak	tűnt,	ezért	utána	néztünk:	Noha	
Varga	 Mihály	 tavaly	 még	 270	 mil-
liárd Ft-ot jelentett be a 23 megyei 
jogú	 város	 projektjeire,	 később	 ez	
az összeg 50 milliárdra apadt. Az 
Állami	 Számvevőszéknek	 a	 2021-es	
költségvetésről	 készült	 anyagában	
például	 ez	 olvasható:	 „A 2021. évre 
tervezett előirányzatok lényegesen 
elmaradnak a korábbi ütemezéstől, 

ami nem teszi lehetővé a tervezett 
beruházások eredeti ütemezés szerinti 
megvalósítását. A Modern Városok 
Program – a Miniszterelnökség több-
letigényével nem számoló –előirány-
zatának összege a 250/2016. (VIII. 24.) 
Korm. rendelet35 8/E § b-c) pontjában 
meghatározott 2022. évi befejezési 
határidő tarthatóságát veszélyezteti.” 
Nem	 Hódmezővásárhely	 az	 egyet-
len város, ahol nem valósulnak meg 
ezek	 a	 beruházások.	 Az	 ellenzéki	
városok általában nem kapják meg 
a Modern Városok Program keretein 
belül	 beígért	 beruházásokat,	 fej-
lesztéseket,	vagy	csak	részben,	de	a	
kormánypárti városok sem lehetnek 
Márki-Zay elmondása szerint ma-
radéktalanul	elégedettek.	

BÍRÓ DÁNIEL

	 Továbbra	 is	 egyetlen,	 szerző	 nélkül	 megjelentetett	 cikk	 a	 kiindu-
lópontja	 annak	 híresztelésnek,	 hogy	 a	 kormány	már	 nem	 támogatja	 a	
Modern	 Városok	 Program	 programban	 a	 Bethlen	 Gábor-	 és	 a	 Németh	
László-gimnáziumok	 tervezett	 felújításának,	 bővítésének	 mintegy	 7	
milliárdos	összköltségű	pályázatát.
Természetesen	 lapunk	 is	 megpróbált	 hiteles	 információt	 szerezni	 az	
ügyben,	elektronikus	levélben	kérdeztünk	rá	az	Emberi	Erőforrások	Mi-
nisztériumánál,	valóban	eláll-e	a	tárca	az	állami	forrás	biztosításától,	de	
keddi	megkeresésünkre	 azóta	 sem	 érkezett	 válasz	 a	 sajtóosztálytól,	 és	
többszöri telefonhívásunk alkalmával is csak addig jutottunk, hogy ki-
csöngött a vonal, fel nem vette senki a kagylót.
Mindettől	független	lehet,	megalapozott	az	értesülés,	csak	még	a	csöpög-
tetős	szakaszban	van	a	kommunikáció.	Cseppenként	vájja	szét	azoknak	a	
hitét,	akiknek	igazán	fontos	lenne	e	két	beruházás.	De	valójában	kik	is	ők?
Itt	két	megszólalást	kell	 idéznem,	mert	teljesen	egyetértek	a	mondani-
valóval.	Az	egyik	intézmény	vezetője	úgy	fogalmazott:	„a bővítés elmara-
dásának több mint ezer tanuló látja kárát.”	A	másik	gimnázium	estében	a	
fenntartó	egyház	helyi	lelkésze	pedig	azt	nyilatkozta:	„a fejlesztés haszo-
nélvezője nem a tulajdonos egyház, még csak nem is kizárólag az iskola lett 
volna, hanem az sok-sok diák, aki város-, környék- és megyeszerte itt kezdi 
meg középfokú tanulmányait, az a közösség, amely egy vásárhelyi iskolához 
kötődik és jövőjének egy része ennek záloga.”

Tűpontos mondatok.

	 Lehet	 itt	politizálni,	 ide-oda	dobálni	a	 sarat,	 a	 lényeg	mégiscsak	az,	
hogy	azoknak	az	érdekét	kell(ene)	érvényesíteni	a	pénzcsapnál	ülők	felé,	
akik	tanulnának	és	akik	őket	tanítanák.
Ha	igazán	számítanak,	vajon	kit	érdekelne,	hogy	a	kormány	a	pécsi	for-
mulához	nyúl	Vásárhelyen	is?	A	baranyai	megyeszékhelyen	tudniillik	az	
történt,	hogy	mivel	 ellenzéki	polgármester	vezeti	 a	város	2019	őszétől,	
és	 a	 korábbi	 kormánypárti	 alpolgármester	 átigazolt	 a	helyi	 tudomány-
egyetemhez,	és	ott	lett	gazdasági	vezető,	tavaly	ősszel	a	Modern	Városok	
Program	keretében	–	három	évre	lebontva	–	5,7	milliárd	forint	biztosí-
tott	a	felsőoktatási	intézménynek	a	képzések	fejlesztésére.	Amit	addig	az	
önkormányzatnak	címeztek,	egyenest	a	campusra	utalták	–	vagyis	csu-
pán modernizálták a számlaszámot.
Szóval	ha	a	szándék	megvan,	mehetnek	az	adóforintok	a	tankerülethez	és	
az egyházhoz. De ha nincs, tudjuk kiket hagynak cserben. 

Modern

SÓGOR-GATE • Nincs új beszerzési szabályzat, a kormánypártiak 
nem vettek részt a vitában 

Kizárták volna a rokonokat
Folytatás a címoldalról

 A kormánypárti frakció aztán 
egy	 közleményt	 adott	 ki,	 azt	 írták	
az	 összehívott	 közgyűlés	nem	más,	
mint	olcsó	színjáték,	amellyel	a	pol-
gármester azt akarja elfedni, hogy 
a saját sógorának, Fónay Tibornak 
adott többmilliós önkormányzati 
megbízást.	(3	nappal	korábban	még	
úgy	 tűnt,	hogy	Cseri	Tamás	 	 támo-
gatja	 a	 polgármester	 kezdeménye-
zését,	a	beszerzési	szabályzat	szigo-
rításáról,	a	rokonok	kizárásáról.)
A polgármester nyílt vitára szólítot-
ta	 fel	 a	 helyi	 fideszes	 képviselőket,	
és	Lázár	Jánost	is,	akit	gyávának	ne-
vezett, mert nem mer vele nyilvános 
vitába	szállni	és	mert	ahogy	mond-
ta, arról hazudozik, hogy politikai 
okokból több száz embert rúgott ki. 
A	korrupció	témájához	kapcsolódva,	
Márki-Zay	 Péter	 az	 ülésen	 hossza-
san sorolta a Lázár rokonságához 

köthető	cégek	gyanús	közbeszerzé-
seit.
Elhangzott,	Hódmezővásárhely	pél-
dát mutathat az országnak is a köz-
vetlen rokonok állami pályázatokból 
való	kizárásával	–	 a	 javaslat	 vitáját	

azonban	 végül	 elnapolták,	 ugyanis	
a polgármester a helyi Fidesz-KD-
NP	 meghallgatása	 nélkül	 ebben	 a	
kérdésben	nem	akart	döntést	hozni,	
kíváncsi	 a	 kormánypárti	 képviselők	
álláspontjára is. 

CSERI TAMÁS AZT MONDTA, A POLGÁRMESTER PÓDIUMNAK HASZNÁLJA A KÖZGYŰLÉST

ÉPÍTKEZÉS • A járvány lassítja a munkát, de még az idén 
végeznének

A negyedénél tart a 
Kovács-Küry felújítása
BOROS TAMÁS

 Elsősorban a koronavírus 
járvány miatt némi kése-
delemmel, de első negye-
dének a végéhez érkezett a 
Kovács-Küry Időskorúak 
Otthonának felújítása, ener-
giakorszerűsítése. A kivite-
lezők szerint a munkálatok 
jól haladnak. A legnagyobb 
nehézséget és a csúszást a 
koronavírus járvány miatt 
kötelező egészségügyi sza-
bályok betartása és a beszál-
lítási nehézségek okozzák.
	 Az	 első	 negyedénél	 tart	 a	 Ko-
vács-Küry	 Időskorúak	 Otthonának	
mintegy	730	millió	forint	értékű	fel-
újítása,	 energetikai	 korszerűsítése.	
Kiss	Zoltán	építésvezető	a	Vásárhe-
lyi	 Médiacentrumnak	 elmondta,	 a	
járvány	 miatt	 sok	 nehézséggel	 kell	
szembesülniük.	Arra	fokozottan	kell	
ügyelni,	hogy	nem	találkozhatnak	a	
bentlakókkal	és	a	munkások	is,	ha	be	
kell	menniük	az	épületbe,	azt	védő-
felszerelésben	tehetik	csak	meg.
Ezen	 kívül	 hátráltató	 tényező	még,	
hogy	 például	 Szlovákiából	 várják	
az	 ajtólapokat,	 amelyek	 késnek	 a	
járvány	 miatt.	 Jelenleg	 még	 hiá-
nyoznak tehát ezek az ajtólapok, 
szállításukat	május	közepére	ígérik,	
egyelőre	harmonikaajtókkal	helyet-
tesítik	őket.
Ezen	 kellemetlenségek	 mellett	
azonban	 már	 fontos	 részeredmé-
nyekről	 is	 be	 lehet	 számolni.	 Az	
első	 emeleten	 és	 a	 földszinten	már	

ideiglenesen visszaadták a haszná-
latnak a vizesblokkokat, kialakításra 
került	akadálymentes	külön	 férfi	és	
női	 fürdőhelyiség	és	wc.	Megújult	a	
csatornarész,	a	vízhálózat,	a	fűtés	és	
megújult	az	elektromos	rész	is.
Márki-Zay	 Péter	 polgármester	 re-

méli,	hogy	tudják	tartani	a	határidő-
ket	és	év	végére	befejezik	a	munká-
latokat. Mind a polgármester, mind 
Kiss	 Zoltán	 kiemelte	 az	 intézmény,	
és	Bálint	Gabriella	 főigazgató	 segí-
tőkész	hozzáállását.	

A TÖBB MINT 700 MILLIÓ FORINTBÓL MEGÚJULÓ INTÉZMÉNY KORSZERŰ 
NYÍLÁSZÁRÓKAT KAP (KÉP: VÁSÁRHELYI MÉDIACENTRUM)
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RENDŐRSÉG • Nyugdíjba vonult Dakos József

Új megyei 
rendőrfőkapitányt 
neveztek ki
BOTTYÁN RÓBERT

 Magyarország belügymi-
nisztere 2021. május 1-jei 
hatállyal, kérésére nyug-
díj előtti rendelkezési állo-
mányba helyezte Dakos Jó-
zsef r. dandártábornokot, a 
Csongrád-Csanád Megyei 
Rendőr-főkapitányság ve-
zetőjét. Utódja dr. Polyák 
Zsolt r. dandártábornok, aki 
ezt megelőzően a Békés Me-
gyei Rendőr-főkapitányság 
vezetője volt.
	 A	járványügyi	helyzetre	tekintet-
tel	 a	 főkapitányi	 beosztás	 ünnepé-
lyes	átadása	a	szokásoktól	eltérően,	
szűk	körben	volt	2021.	április	30-án.
Dr. Balogh János r. altábornagy, 
országos	 rendőrfőkapitány	 a	 tá-
vozó	 főkapitány	 méltatása	 során	
kiemelte,	hogy	egy	kiváló	kollégától	
búcsúzunk.	 Beszélt	 nem	 minden-
napi	 pályafutásáról,	 és	 arról,	 hogy	
a Csongrád-Csanád Megyei Ren-
dőr-főkapitányságot	az	élmezőnybe	
kormányozta.
Dr. Gyurosovics József r. dandártá-
bornok,	 a	 Főkapitányi	 Klub	 elnöke	
szakmai	 életútját	 ismertette	 Dakos	
tábornoknak.	 Beszélt	 arról,	 hogy	
hivatásos	 pályafutását	 határőrként	
1982-ben	 kezdte	 a	 Zalaegerszegi	
Határőr	 Kerületnél,	 ahol	 1993-ig	
különböző	 beosztásokban	 telje-
sített szolgálatot. Majd 2000-ig a 
Zalaegerszegi	 Határőr	 Igazgatóság	
vezetői	 beosztásaiban	 dolgozott.	
Ekkor	került	át	a	Pécs	Határőr	Igaz-
gatósághoz,	 amelynek	 2001-től	 az	
igazgatója volt. A Baranya Megyei 
Rendőr-főkapitányságot	 2007-től	
2018-ig	vezette.	Majd	2018	novem-
berében	a	Csongrád-Csanád	Megyei	
Rendőr-főkapitányság	 vezetőjének	
nevezték	ki.
A Csongrád-Csanád Megyei Kor-
mányhivatal	 vezetője,	 dr.	 Juhász	
Tünde	 kormánymegbízott	 beszé-
dében	 elmondta,	 hogy	 a	 főkapi-
tány	 Csongrád-Csanád	 megyében	
csapatjátékosként	 dolgozott,	 te-
kintélyt	 és	 tiszteletet	 szerzett.	 A	
Csongrád-Csanád	 Megyei	 Védelmi	

Bizottság által számára adományo-
zott	Kossuth	kard	 is	méltán	tükrözi	
a	 haza	 szolgálatában	 végzett	mun-
káját, helytállását. 
Gémes	 László,	 a	 Csongrád-Csanád	
Megyei	 Közgyűlés	 elnöke	 hang-
súlyozta,	 hogy	 az	 a	 megítélés,	 ami	
most a Csongrád-Csanád megyei 
rendőröket	 illeti,	 egyértelműen	 tá-
bornok	úr	és	munkatársai	érdeme.
Dakos József r. dandártábornok 
búcsúzó	 beszédét	 azzal	 kezdte,	
hogy	 az	 első	 szó	 a	 köszöneté	 az	
elismerő	 szavakért	 és	 kitüntetése-
kért.	Elmondta,	hogy	amit	elvállalt,	
azt	 végig	 szokta	 csinálni.	 Nem	 így	
tervezte, de így alakult, a sors így 
rendezte,	 egészségi	 állapotára	 te-
kintettel	 született	 meg	 benne	 ez	 a	
döntés.	58	nap	híján	43	éves	szolgá-
lat van mögötte. Pályafutásával kap-
csolatban	arról	beszélt,	hogy	ő	csak	
tette a dolgát. Mindig azt tekintette 

a	 legfontosabbnak,	amit	éppen	csi-
nált. Családjával hatszor költözött a 
szervezet	 érdekében.	 A	 főkapitány-
ság	 teljes	 személyi	 állományának	
köszönetet	 mondott	 azért,	 hogy	
munkáját	segítették.
Dakos József 2002-ben megkapta a 
Magyar	 Köztársaság	 belügyminisz-
tere	 Szent	 László	 érdemjelet,	 míg	
2015-ben	 a	 Szent	 György	 Érdem-
jelet. A Magyar Köztársaság elnöke 
2007-ben a Magyar Érdemrend Lo-
vagkeresztje	katonai	tagozat	kitün-
tetésében	részesítette.
Az	új	 főkapitány,	dr.	Polyák	Zsolt	 r.	
dandártábornok köszönetet mon-
dott	azért	a	bizalomért,	ami	alapján	
ezen feladatra alkalmasnak találták 
vezetői.	Az	eddig	kialakított	ember-
séges	magatartást	kívánja	folytatni,	
amit	Dakos	tábornok	úr	képviselt.	

DAKOS JÓZSEF 43 ÉV SZOLGÁLAT UTÁN FEJEZI BE SZAKMAI PÁLYAFUTÁSÁT. FOTÓ: POLICE.HU

FEJLESZTÉS • Nemzetgazdasági 
jelentőségű utak

Két, Vásárhellyel 
kapcsolatos 
út is kiemelt 
beruházás lett
BOROS TAMÁS

 Április 29-én este jelent 
meg a Magyar Közlönyben 
az egyes közlekedésfejlesz-
tési projektekkel összefüg-
gő közigazgatási hatósá-
gi ügyek nemzetgazdasági 
szempontból kiemelt jelen-
tőségű üggyé nyilvánításáról 
és az eljáró hatóságok kije-
löléséről szóló kormányren-
delet módosítása. Ezek alap-
ján kiemelt projekt lett a 45. 
számú főút, Kunszentmár-
ton és Hódmezővásárhely 
közötti szakasz fejlesztése, 
párhuzamos kerékpárút fej-
lesztéssel, valamint a Sze-
ged–Hódmezővásárhely hi-
ányzó szakasz a 47. számú 
főút mentén Algyő és Vajhát 
közötti kerékpárút fejlesz-
tése is.
A Magyar Közlönyben olvasható 
Kormányrendelet módosítás sze-
rint nemzetgazdaságilag kiemelt 
jelentőségű	 beruházás	 lett	 a	 45.	
számú	 főút,	 Kunszentmárton	 és	
Hódmezővásárhely	 közötti	 szakasz	
fejlesztése,	 párhuzamos	 kerékpárút	
fejlesztéssel,	 valamint	 a	 Szeged–
Hódmezővásárhely	hiányzó	szakasz	
a	 47.	 számú	 főút	 mentén	 Algyő	 és	
Vajhát	közötti	kerékpárút	fejleszté-
se.
A	 2012-es	 kormányrendelet	 szerint	
ezen	 beruházásokkal	 összefüggés-

ben	 indított	 építésügyi	 hatósági	
ügyekben	 nem	 kell	 településképi	
véleményezési	 eljárást	 lefolytatni,	
valamint	 településképi	 bejelentési	
eljárásnak nincs helye. Persze nem 
minden, a Kormányrendeletben fel-
sorolt eljárás során van/lenne erre 
szükség	egyébként	sem.
A	fentebb	felsorolt	2	projekten	felül	
még	számos,	Csongrád-Csanád	me-
gyei	közúti	és	kerékpárúti	fejlesztést	
nyilvánított a kormány nemzetgaz-
dasági szempontból kiemelt jelen-
tőségűvé.	Ilyenek:
• a	 Balástya	 –	 Szatymaz	 –	 Szeged	
közötti	kerékpárút	fejlesztése,

• az M5 fölötti kapcsolat (Szeged 
–	 Domaszék)	 közötti	 kerékpárút	
fejlesztése,

• a	Szeged	–	Makó	közötti	hiányzó	
kerékpárútszakaszok	fejlesztése,

• a	Mindszent	–	Szegvár	–	Szentes	
közötti	kerékpárút	fejlesztése,

• a	 Földeák	–	Makó	 közötti	 kerék-
párút	fejlesztése,

• a	Zsombó	–	Szatymaz	közötti	ke-
rékpárút	fejlesztése,

• a	 Makó,	 Maros-parti	 kerékpárút	
fejlesztése,

• a	Forráskút	–	Üllés	közötti	kerék-
párút	fejlesztése,

• a	Szatymaz	–	Sándorfalva	közötti	
kerékpárút	fejlesztése

Ezen	kívül	bekerült	a	jogszabály	mó-
dosításába a szegedi új, harmadik 
Tisza-híd,	hivatalos	nevén	a	Szeged,	
Nagykörút	 Alsóváros	 és	 Újszeged	
közötti szakasz megvalósítása is. 

A 45-ÖS FŐUTAT IS FEJLESZTENÉK, A MELLETTE FUTÓ KERÉKPÁRUTAT MEGHOSSZABBÍTANÁK

BIZTONSÁG • Térfigyelők a Dobó-Bibó-Janáky utca kereszteződésében

Ami korábban egy ára volt, most hat kameráé
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A kamerák műszaki át-
adását követően átadták a 
térfigyelő kamerákat a Do-
bó-Bibó-Janáky utca ke-
reszteződésében, az illegális 
szemétlerakás okán és biz-

tonsági szempontokat fi-
gyelembe véve.
	 Márki-Zay	Péter	elmondása	sze-
rint a kamerák hasznosak lesznek 
akkor	 is,	 amikor	 a	 közelben	 lévő	
játszóterek	biztonságát	és	rendelte-
tésszerű	használatát	fogják	figyelni.
A polgármester elmondása szerint 
ezek	a	kamerák	egyrészt	olyan	hely-

re	 kerültek,	 ahol	 biztonsági	 szem-
pontból	 indokoltak,	 másrészt	 több	
lakos	is	kérte	ezt.
A	kamerák	fejlesztése	városi	forrás-
ból valósult meg, a 6 kamera összes 
költsége	2,47	millió	forint	volt.	2013	
decemberétől	 kezdődően	 volt	 olyan	
időszak,	amikor	az	1	darab	kamerára	
jutó	telepítési	költség	2,9	millió	fo-

rintra	 volt	 tehető.	 Márki-Zay	 Péter	
tehát	arra	hívta	fel	a	figyelmet,	hogy	
most	 6	 kamera	 telepítési	 költsége	
került	annyiba,	mint	korábban	1	ka-
meráé.	Pedig,	 tette	hozzá	a	polgár-
mester, a technikai kihívás a Bibó 
Lajos utcában nagyobb volt, mint a 
belvárosban. 

BIZTONSÁGI CÉLLAL ÉS AZ ILLEGÁLIS 
SZEMÉTLERAKÁSOK ELLEN SZERELTÉK FEL 

A KAMERÁKAT 
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ÚJRATERVEZÉS • Megkezdődött az engedélyezési eljárás

Zöldebb lenne a Szent 
Antal utca
B. D.

 A jelenleginél néggyel ke-
vesebb parkoló, de 12-vel 
több fa és 210 négyzetméte-
ren aszfalt helyett zöldfelü-
let lenne a megújított Szent 
Antal utcán. A megyei kor-
mányhivatalnál megkezdő-
dött az engedélyezési eljárás 
– az átszabás vezérelvéről a 
tervezőt kérdeztük.
	 A	 múlt	 héten	 a	 megyei	 kor-
mányhivatal	 kifüggesztette,	 hogy	
megkezdődött	a	hódmezővásárhelyi	
Szent	 Antal	 utca	 tervezett	 átépí-
tésének	 engedélyezési	 eljárása.	 A	
hirdetmény	szerint	az	érintett	terü-
leten	 lévő	 ingatlanok	 tulajdonosai,	
illetve az ingatlannyilvántartásba 
jogszerűen	 bejegyzett	 használói	 az	
eljárás során szóban vagy írásban 
nyilatkozatot tehetnek a hatóságnál 
az	elkövetkező	mintegy	50	napban.
De	hogy	konkrétan	miről	is	szólnak	
a	tervek,	mi	volt	a	megújítás	alapté-
tele,	arról	a	tervdokumentáció	elké-
szítőjét,	Fonay	Tibort	kérdeztük.
– A tervezés vezérelve az volt, hogy a 
jelenlegi meglehetősen sivár utcából 
minőségi burkolatokat felhasználva, 
minél több növényt ültetve, egy az át-
alakuló  belváros színvonalának meg-
felelő, kicsit sétáló utcára emlékeztető 
környezetet alakítsunk ki. Fontos 
szempont volt a közlekedésbiztonság 
növelése. A környéken több iskola mű-
ködik, időszakosan sok gyalogossal, 
leginkább gyerekekkel. A jelenlegi út 
nyomvonala egyenes, így a járművek 

relatív nagy sebességgel tudnak köz-
lekedni. Emiatt alakítottunk ki változó 
oldali parkolókat, így megtörve az 
egyenes vonalvezetést. Nyolc parkolót 
a bal oldalra, az Eötvös József szak-
középiskola kapuja és a főbejárat közé 
terveztünk, így a sávelhúzás az iskola 
főbejáratánál lévő gyalogátkelőhely-
nél van, ezzel is lassítva a forgalmat 
-	részletezte	Fonay	Tibor.
– Új kijelölt gyalogátkelőhely lesz a 
Mária Valéria utcai keresztezésnél. 
A Deák Ferenc utcai csatlakozást úgy 
alakítottuk ki, hogy később a ke-
rékpáros nyomvonalat és az utat is 
csatlakoztatni lehessen a Szent Antal 
u. – Petőfi u. – Kinizsi u. – Deák F. u. 
csomópontba tervezett körforgalmú 
csomóponthoz. A helyszínrajzon je-
löltük a jövőben tervezett kialakítást 

23 PARKOLÓHELY MARADNA AZ ÁTALAKÍTÁS UTÁN, DE 210 M2-REL NŐNE A ZÖLDFELÜLET

is. Összesen mintegy 210 négyzet-
méter új zöld felületet terveztünk. 
Ezekre a felületekre összesen 12 db fa, 
valamint cserjék, szoliter növények, 
elfekvő örökzöldek, rózsák, yuccák, 
évelők, nárciszok és egynyári növé-
nyek kerülnek. A parkolóhelyek száma 
részben a növénytelepítés, részben az 
elhúzás miatt némileg csökken. Je-
lenleg nincsenek felfestett parkolók, a 
rendelkezésre álló területen legfeljebb 
27 db személygépkocsi parkolására 
van lehetőség, ami csak nagyon ritkán 
van kihasználva. Az átépítés után 23 
parkolóhely lesz. A megszűnő parkoló-
helyek, valamint a tram-train építése 
során megszűnt parkolóhelyeket az 
önkormányzat az Oldalkosár utcai 
kétszintes parkoló épülettel fogja pó-
tolni	–	tudtuk	meg	a	tervezőtől.	

PÁLYÁZAT • A város adja az építőanyagot

Újraindul az önerős 
járdaépítési program

Folytatás a címoldalról

	 Farkas	Andrea	városüzemeltetési	
csoportvezető	 elmondta,	 az	 önerős	
járdaépítési	program	nagyon	régóta	
tart	 Hódmezővásárhelyen.	 - Szinte 
minden évben a megelőlegezett ke-
retnek a duplájára jelentkeznek. Míg 
a tavalyi évben 10 millió forint állt 
rendelkezésre erre a célra, addig idén 
már 25 millióból tudunk gazdálkodni. 
Május 31-ig lehet pályázni, kizárólag 
járdaépítésre. Ez azt jelenti, hogy a ka-
pubejáróra nem adunk anyagot, csak a 
járdaépítéshez homokot, homokos ka-
vicsot és cementet tudunk biztosítani a 
lakók számára.
A	 pályázaton	 való	 részvételhez	 ki	
kell tölteni egy adatlapot, amely az 
önkormányzat	 internetes	 felüle-
tén,	 de	 személyesen	 is	 elérhető	 a	
Lakosságszolgálati Irodán vagy a 
városháza	 portáján.	 Érdemes	minél	

hamarabb	 benyújtania	 a	 kérelmet,	
mert	 az	 érkezési	 sorrend	 számít.		
A	 pályázók	 közül	 előnyben	 része-

sülnek	 azok,	 akik	 egy-egy	 utcában	
összefogva nagyobb járdaszakasz 
megépítését	vállalják	közösen.	

AZ ÖNKORMÁNYZAT AZ INGATLANIG SZÁLLÍTJA AZ ÉPÍTŐANYAGOT

KÓRHÁZBŐVÍTÉS • 9 millióval ajánlott 
kevesebbet a becsült értéknél a nyertes

Egymaga 
versenyzett  
a kivitelező cég
B. D.

 A főigazgatói sajtótájé-
koztatón nem hangzott el, és 
a daru-ügyben sem nevezték 
meg a mellette felszólalók, 
így hát utánanéztünk, végül 
is ki és mekkora verseny-
ben, illetve milyen ajánlat-
tal nyerte meg a kivitelezési 
munkákat a vásárhelyi kór-
ház bővítésénél.
	 Szerkesztőségünk	 nem	 kapott	
meghívót, így nem tudtuk a be-
ruházással	 kapcsolatos	 sajtótájé-
koztatón	 feltenni	 azt	 az	 egyszerű	
kérdést,	 amire	 a	 válasz	 a	 résztvevő	
orgánumok tudósításából hiány-
zott:	 mennyi	 ajánlattevő	 közül	 ki	
nyerte	meg	a	kórház	bővítésére	kiírt	
közbeszerzést?	 Akkor	 sem	 lettünk	
tájékozottabbak	 az	 építő	 cég	 kilé-
tét	 illetően,	 amikor	 a	 helyi	 Fidesz	
megszólalt a tervezett daruállítás 
költségei	miatt,	mert	a	véleményező	
ülésen	 és	 a	 közleményükben	 sem	
tértek	 ki	 arra	 –	 ahogy	 Lázár	 János	
sem -, valójában mely vállalkozást 
érinti	 a	 közterület-foglalásért	 ki-
szabott díj terhe. 
Noha az egyik lap leközölt egy város-
házi dokumentumot, amin szerepelt 
az	 építő	 cég	 neve,	 mivel	 lapunk	
továbbra is kíváncsi volt a verse-
nyeztetési	 eljárás	 eredményére,	 a	

Csongrád-Csanád	 Megyei	 Egész-
ségügyi	Ellátó	Központ	vezetéséhez	
fordultunk,	és	elektronikus	levélben	
megkérdeztük:	 mely	 vállalkozások	
milyen	összegű	ajánlatot	tettek	a	ki-
vitelezési	 munkákra,	 illetve	 melyik	
vállalkozás nyerte el a megbízást, 
pontosan	 mekkora	 összegért?	 Az	
egy	héttel	lapzártánk	előtt	elküldött	
kérdéseinkre	cikkünk	megjelenéséig	
nem kaptunk választ.
Megnéztük	az	intézmény	honlapján	
a	 közbeszerzések,	 a	 szerződések,	
a	 közérdekű	 adatok	 és	 a	 pályázati	
projektek rovatban, de sehol nem 
találtunk	 információt	 az	 egyébként	
határon	 átnyúló	 program	 kereté-
ben,	 javarészt	az	Európai	Unió	által	
biztosított forrásokból megvalósuló 
fejlesztés	ajánlattételi	eljárásáról.	
Végezetül	 a	 Közbeszerzési	 Hatóság	
adatbázisában	 leltünk	 rá,	 misze-
rint	 tavaly	 decemberben	 került	 ki	
a	 felhívás,	 amire	 egyedül	 a	 vásár-
helyi	 székhelyű	 Építészmester	 Zrt.	
nyújtott	be	ajánlatot,	amely	9	millió	
forint híján megegyezett az ajánlat-
kérő	 által	 becsült	 értékkel.	 A	 nettó	
1	milliárd	590	millió	 forintról	szóló	
megbízási	szerződést	ez	év	március	
9-én	írták	alá	a	felek,	a	megállapo-
dásban	 kiviteli	 tervek	 elkészítése,	
továbbá	 bontási	 és	 építési	 munkák	
szerepelnek, a feladatokat 420 nap 
alatt kell teljesíteni. 

420 NAP ÁLL AZ ÉPÍTŐ VÁLLALKOZÁS RENDELKEZÉSÉRE A MUNKA ELVÉGZÉSÉRE
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KULTÚRA • Újra látogathatjuk a kiállítóhelyeket

Május 4-én kinyitottak 
a múzeumok és 
a kulturális terek

MUNKATÁRSUNKTÓL

 Négy új időszaki kiállítás 
vált újra látogathatóvá má-
jus 4-étől Hódmezővásár-
helyen, a koronavírus-jár-
vány okozta korlátozások 
feloldását követően. Közel 
öt hónapnyi kényszerű szü-
net után megnyílt – egyelőre 
a védettségi igazolvánnyal 
rendelkezők és a 18 alattiak 
előtt – a 67. Vásárhelyi Őszi 
Tárlat az Alföldi Galériában 
és a 2019. évi díjazottak kiál-
lításai a Tornyai János Mú-
zeumban; ugyancsak ismét 
kinyitja kapuit az Emlék-
pont és a Magyar Tragédia 
1944 Kiállítóhely, tájékoz-
tatta szerkesztőségünket 
a Tornyai János Múzeum. 
	 Hosszú	 kényszerszünetet	 kö-
vetően	 nyitottak	 újra	 a	 hódmező-
vásárhelyi	 muzeális	 intézmények,	
amelyekben	 döntően	 a	 képzőmű-
vészet	 kedvelői	 találnak	 izgalmas	
kiállításokat maguknak. Az Alföl-
di	 Galéria	 tíz	 földszinti	 termében,	
valamint	 folyosóin	 155	 művész	 215	
alkotása	 nyújt	 átfogó	 képet	 korunk	
hazai	 képzőművészetéről.	 A	 2020	
novemberében	 megrendezett	 kiál-
lításon, melynek kurátorai Pogány 
Gábor	 és	 Képiró	 Ágnes	 művészet-
történészek,	izgalmas	válogatást	te-
kinthetnek	meg	a	kortárs	művészet	
iránt	fogékonyak,	ahol	a	műfaji	sok-
színűség	ellenére	különös	szimbió-
zisban	élnek	a	művek	a	Kossuth	téri	
kiállítóhely	falain	és	posztamensein.	
A	tárlaton	a	korábbi	évek	trendjeinek	
megfelelően	 egyaránt	 képviseltetik	

magukat	a	képzőművészeti	felsőok-
tatás	frissdiplomásai,	a	középgene-
rációs	mesterek,	 valamint	 a	 festő-,	
szobrász-	és	grafikus	doyenek	 is.	A	
67.	 Vásárhelyi	 Őszi	 Tárlat	 augusz-
tus	végéig	lesz	látogatható	az	Alföldi	
Galériában,	 az	 idei	 évben	 minden-
ki számára ingyenesen. Az egykori 
Ógimnázium emeleti termeiben Az 
Alföld	 művészete	 című	 állandó	 ki-
állításán	 kronológiai	 és	 tematikus	
áttekintésben	mutatja	be	a	vásárhe-
lyi	múzeum	gazdag	képzőművészeti	
gyűjteményét.
A	Tornyai	János	Múzeumban	szintén	
a	 kortárs	 festészet	 dominál:	 május	
16-ig	 lesznek	 látogathatóak	a	2019.	
évi	 Vásárhelyi	 Őszi	 Tárlat	 kiemelt	
díjazott alkotóinak, Szabó Klára 
Petra: Solo, Kármán Dániel: Inter-
realism	és	Gresa	Márton:	Flash	című	
egyéni	 kiállításai.	 Mindhárom	 mű-
vész	online	eseményen	is	felvillantja	
kiállított munkáit, valamint a kor-
látozások	 alatt	 „kényszerűségből”	
létrehozott	 kirakat-kiállítás	 bemu-
tatói	se	érnek	véget	a	múzeum	nyitá-
sával:	hétről-hétre	újabb	műtárgyak	
válnak	 láthatóvá	 a	 sétálóutca	 felőli	
bejárati	 ablakfelületen	 át.	 A	 Tor-
nyai-múzeum állandó kiállításain 
–	 a	 látványraktár	 átalakítás	 miatt	
még	 nem	 látogatható	 Hódmezővá-
sárhely	városának	régészeti	múltját,	
az	újkőkori	ember	mindennapjait	és	
több	ezer	éves,	részletgazdag	kidol-
gozású	 és	 díszítettségű	 tárgyi	 kul-
túráját ismerhetik meg a látogatók, 
illetve	a	város	 történetét	az	egykori	
Árpád-kori	 településektől,	 mint	
például	 Houdtól	 és	 Csomorkánytól	
egészen	 az	 újvárosi	 városrész	 19.	
század	eleji	újjáépítéséig.
Ismét	 látogatható	a	20.	század	ma-

gyar	 tragédiájára,	 a	 vészkorszak	
áldozataira	 emlékező,	 a	 Zsinagóga	
mögött található holokauszt kiál-
lítóhely,	míg	az	Emlékpont	az	 1945	
utáni	 kommunista	 berendezkedés	
évtizedeit	 mutatja	 be	 látványos,	
olykor	 ironikus	 és	 groteszk	megol-
dásokkal	 az	 érdeklődőknek.	 A	 köz-
gyűjtemény	egy,	a	rendszerváltozás	
helyi	eseményeit	felvillantó	időszaki	
kiállítással	 is	 készült,	 amely	 az	 el-
következő	hónapokban	nyílik	meg	a	
Galéria	kiállítóteremben.
A	 hódmezővásárhelyi	 muzeális	 ki-
állítóhelyek várják a látogatókat a 
Tornyai János Múzeum, az Alföldi 
Galéria	 és	 az	 Emlékpont	 hétfő	 ki-
vételével	 minden	 nap	 10	 és	 17	 óra	
között,	míg	a	Magyar	Tragédia	1944	
Kiállítóhely	 délelőttönként	 9	 és	 13	
óra között tart nyitva, szombati 
zárva	tartás	mellett,	akik	védettségi	
igazolványuk felmutatásával vált-
hatnak	 belépőjegyet.	 A	 vonatkozó	
kormányrendelet	 előírásai	 alapján	
kiskorúak	korlátozás	nélkül	 térhet-
nek be a múzeumokba, de fontos, 
hogy	 kísérőjüknek	 igazolnia	 szük-
séges	a	koronavírus	elleni	oltottsá-
got	 vagy	 védettséget.	 Az	 idei	 évben	
nemcsak	a	67.	Vásárhelyi	Őszi	Tárlat	
megtekintésére	 vonatkozik	 ingye-
nesség,	 hanem	Vásárhely	Kártyával	
valamennyi	 intézmény	 díjtalanul	
látogatható.	 Bár	 a	 rendelkezések	
szerint	nem	kötelező	a	maszkhasz-
nálat,	 a	 Tornyai	 János	 Múzeum	 és	
Közművelődési	Központ	vezetősége	
arra	 kéri	 a	 múzeumlátogatókat,	
hogy	 a	 zárt	 térre	 való	 tekintettel	
és	 az	 egymásra	 vigyázás	 jegyében	
egyelőre	 a	 vendégek	 is	 viseljenek	
orrot	és	szájat	eltakaró	maszkot.	

BFMK • Május 3-tól újra kinyitottak

Színdarabok 
a következő 
évadtól
V. R.

 Öt hónapos kényszerszü-
net után a Bessenyei Ferenc 
Művelődési Központ május 
3-án újra kinyitotta kapuit, 
de csak a védettségi igazol-
vánnyal rendelkezők előtt, 
ahogyan a legújabb kor-
mányrendelet ezt meghatá-
rozta - jelentette be Varga 
Anikó. Az intézmény igaz-
gatója felhívta a figyelmet, 
hogy az idei Bessenyei-bér-
let nem veszik el, ugyanis a 
tervek szerint egy kivéte-
lével, valamennyi előadás a 
2021/2022-es évadban lát-
ható lesz. Szabadtéri prog-
ramok még nem tarthatók, 
a benti rendezvények pedig 
folyamatosan térnek vissza, 
amiről a közösségi média 
felületén is tájékozódhatnak 
a kultúra szerelmesei.
	 A	 Bessenyei	 Ferenc	 Művelődési	
Központ május 3-ával kinyitott, 
azonban	 azt	 érdemes	 tudni,	 hogy	
csak	azok	léphetnek	be	az	épületbe,	
akik	eleve	betöltötték	18.	életévüket	
és	védettségi	 igazolvánnyal	 rendel-
keznek,	illetve	a	18.	év	alattiak	pedig	
csak	úgy	jöhetnek,	ha	felnőtt	kísérő	
is	van	velük,	aki	a	védettségi	igazol-
ványt be tudja mutatni, így vannak 
a szabályok meghatározva,  mondta 
Varga Anikó igazgató.

Az idei színházi szezonban csupán 
a	 Bessenyei	 -bérlet	 első	 előadását	
élvezhette	 a	 vásárhelyi	 közönség.	A	
bolond	lány	című	bűnügyi	vígjáték-
ban	a	helyi	gyökerekkel	büszkélkedő	
Pikali	Gerda	lépett	színpadra.	A	töb-
bi	produkciót	azonban	az	intézmény	
már	 nem	 tudta	 műsorra	 tűzni	 a	
járványhelyzet	miatt.	Így	Rejtő	Jenő	
Szőke	ciklonja	Őze	Áronnal	és	Lévay	
Viktóriával, A Kaktusz virága Kovács 
Patríciával, vagy az Intim vallomá-
sok	 Rátóti	 Zoltánnal	 a	 következő	
évadban	lesznek	láthatók.	Az	Advent	
a Hargitán helyett egy vidámabb 
darab	érkezik	majd	Hódmezővásár-
helyre.
Varga Anikó elmondta, hogy aki 
szeretné	 visszaváltani	 a	 bérletet,	
az	 mindenképpen	 telefonáljon.	 Az	
előadásokat	 most	 nem	 szeretnék	
megtartani,	 mert	 egyrészt	 már	
május van, tehát közel a nyár, más-
részt	nem	tudják,	hány	százaléka	az	
előadások	 bérleteseinek	 az,	 akinek	
védettségi	 igazolványa	 van.	 Ezért	
döntöttek	úgy,	hogy	az	idei	évadot	a	
következőre	teszik	át.
A nyári táborok iránt viszont olyan 
nagy	 az	 érdeklődés,	 hogy	 eddig	 is	
égtek	a	vonalak,	és	a	következő	idő-
szakban is erre lehet számítani. A 
szabadtéri	programok	egyelőre	még	
váratnak magukra, viszont a benti 
rendezvények	 folyamatosan	 térnek	
majd	vissza-	hangsúlyozta	az	intéz-
ményvezető.	

IZGALMAS KIÁLLÍTÁSOK LESZNEK AZ ÚJRA MEGNYÍLT KIÁLLÍTÓTEREKBEN (FOTÓ: TORNYAI JÁNOS MÚZEUM)

FILM • Valószínűleg lapzártánk után, május 
6-án nyit a vásárhelyi mozi

Gőzerővel készülnek
MUNKATÁRSUNKTÓL

 Május 4-i lapzártánk pil-
lanatában még csak az biz-
tos, a héten, és minden bi-
zonnyal május 6-án nyithat 
ki ismét a hódmezővásárhe-
lyi Kultik Mozi. 
 – Sajnos nagy teherrel kellett 
megbirkóznia vállalatunknak az el-
múlt hónapokban, igyekeztünk úgy 
minimalizálni a költségeinket, hogy 
közben az épület és a mozigépészet 
készen álljon a nyitásra. Így az újra-
indulás feltételei adottak számunkra. 
Az elmúlt időszakban több pályázatot 
is benyújtottunk, várjuk ezek elbírálá-
sát	–	nyilatkozta	lapunknak	Horváth	
Simon Szilvia.  
– Nem titok, hogy kollégáink, már na-
pok óta nagyon készülnek a nyitásra, 
így amennyiben engedélyt kapunk, és 
megvizsgáltuk a nyitásról szóló szabá-
lyozást, szeretnénk a lehető leghama-
rabb kinyitni	 –	 tette	 hozzá	 a	 Kultik	

Mozi munkatársa.
A kínálattal kapcsolatban elárulta: 
nagyon jó híreik vannak, a nyitás 
heteiben	 sok-sok	 új	 filmet	 fognak	
tudni bemutatni, amit nagyon vár-
nak	a	nézők.	A	teljesség	igénye	nél-
kül:	 Wonder	 Woman	 1984,	 Mortal	
Kombat, Godzilla vs Kong.
Arra vonatkozóan, hogy mennyi kor-
látozásmentes	 hónapra,	 évre	 lenne	
szükség	 ahhoz,	 hogy	 a	 2020-ban	
és	 2021-ben	 elszenvedett	 pénzügyi	
veszteséget	 a	 korábbi,	 békeidőbeli	
forgalom mellett ki tudja termelni a 
cég	 két	 filmszínháza,	 nem	 kaptunk	
érdemi	választ.	A	jelenlegi	informá-
cióik szerint szigorú szabályozással 
és	 korlátozással	 nyithatnak	 csak	 ki	
a	 mozik,	 így	 a	 károk	 felmérése	 je-
lenleg is folyamatban van. A vásár-
helyi	és	a	szentesi	mozit	üzemeltető	
Mozaik	Mozi	Kft-nek	2019-ben	166	
millió	forint	nettó	árbevétele	volt,	az	
elmúlt	esztendő	viszont	 felnégyelte	
terveiket.	 2020-ban	 a	 korábbi	 éves	
forgalom	25	százalékát	érték	el.	
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Sport

ÚSZÁS • 8 érem Kecskeméten

Jól teljesített  
a Hód Úszó SE

B. D.

 Az összesített pontver-
senyben a 19., az éremtáb-
lázaton a 15. helyen végzett 
a Hód Úszó SE csapata az 
április 24-25-én Kecskemé-
ten rendezett Bácsvíz Kupa 
úszóversenyen, amelyen 45 
egyesület 763 sportolója állt 
rajtkőre az előzetes nevezé-
sek alapján.
– Felmérő jelleggel tekintettem a 
kecskeméti versenyre, ahova 8 sporto-

lóval érkeztünk	–	nyilatkozta	Bajusz	
Andrea	 a	 klub	 közösségi	 oldalán.	– 
Versenyzőim 4-5 számban álltak rajt-
hoz, így elsősorban nem a helyezések, 
inkább az időeredmények, javítások, 
elmaradások, alapidők megfigyelése 
volt a cél, visszacsatolásként, hogy hol 
tartunk jelenleg. Legeredményesebben 
Lénárt Imre Bálint szerepelt, mellet-
te Lénárt Zsófia és Kis Lara ért még 
el dobogós helyezést. A 29 rajtból 18 
egyéni csúcsot regisztráltunk. továbbá 
4 arany, 2 ezüst, 2 bronzérmet, és 9 
pontot érő helyezést szereztünk	–	tette	
hozzá	a	szakvezető.	

KOSÁRLABDA • NBI/B: Jobb volt a Bonyhád

A 7. helyért folytathatja  
a Vásárhelyi Kosársuli
BOROS TAMÁS

 Nem tudott jó játékkal 
előrukkolni a Vásárhelyi 
Kosársuli a Bonyhád elleni 
párharcban a férfi kosárlab-
da NB I/B. Zöld csoportjának 
5-8. helyért megrendezett 
párharcában. Ebben saj-
nos nagy szerepet játszott 
az alapító, Dr. Elek András 
tragikus halála, illetve az is, 
hogy több alapemberét is 
nélkülözte a két mérkőzés 
során. A Kosársuli a 7. he-
lyért játszik majd a Békés el-
len.
	 Noha	 idén	 az	 alapszakaszban	
kétszer	 verte	 a	 Bonyhádot	 a	 Vá-
sárhelyi	 Kosársuli,	 a	 rájátszás	 első	
meccsén	 azonban	 teljesen	más	 lel-
kiállapotban	és	4	meghatározó	játé-
kosát	 nélkülözve	 kellett	 parkettára	
lépniük	Tóth	Tamás	fiainak	a	Tolna	
megyei városban az NBI/B. Zöld 
csoportjának	5-8.	helyért	 rendezett	
párharcában. A klub honlapjának 

tájékoztatása	 szerint	 8	 játékossal	
(köztük	összesen	két	felnőtt-	és	hat	
utánpótláskorúval),	 sosem	 látott	
rotációval utaztak el. Tóth Tamás 
vezetőedző	 igyekezett	 a	 fiatalok-
nak	 is	 minél	 több	 játéklehetőséget	
biztosítani.	 Az	 első	 félidőben	 még	
jól	 tartották	magukat	a	vendégek,	a	
második	játékrészt	parádésan	meg-
nyerve	 4	 pontos	 előnnyel	 vonultak	
csak	pihenőre	a	bonyhádiak.	A	má-
sodik	 játékrészben	 azonban	 a	 jóval	
rutinosabb (többen megfordultak 
a	 Paks	 első	 osztályú	 csapatában	 is)	
hazaiak	 felőrölték	 a	 Kosársuli	 na-
gyobb ellenállását.

4 ARANY, 2 EZÜST, 2 BRONZÉREM ÉS 18 EGYÉNI CSÚCS

KÉZILABDA • Balatonbogláron edzőtáborozott a HLKC tehetsége

Fürdök Virág a serdülő 
válogatottban
BÍRÓ DÁNIEL

 BL-győztes edző köszön-
tötte, Európa-bajnok játé-
kos figyelte Fürdök Virágot 
a magyar serdülő kézilabda 
válogatott négynapos bala-
tonboglári edzőtáborában. A 
HLKC 15 éves tehetsége sze-
retne ismét meghívást kapni 
korosztálya legjobbjai közé.
	 A	 Nemzeti	 Kézilabda	 Akadémia	
központjában	 vehetett	 részt	 kor-
osztályos	válogatott	keretedzésen	a	
vásárhelyi Szent István Általános Is-
kola	sportosztályának	végzős	diákja.	
Április	 25-28.	 között	 sűrű	 program	
várt	 Virágra,	 és	 már	 a	 megérkezés	
emlékezetesre	sikerült.
– Zsiga Gyula – BL győztes mesteredző 
– szakmai igazgató köszöntött minket 
az első edzésen. Penszki Gergely szö-
vetségi edző, Pigniczki Krisztina – aki 
játékosként Európa-bajnokságot 
nyert, illetve olimpián és világbajnok-
ságon ezüstérmet -, illetve Pastrovics 
Melinda kapusedző tartotta az edzé-
seket. Mozgalmasan teltek a napja-
ink, a csapatban nagyon jól kijöttünk 
egymással. Annyiban mindenképpen 
más volt a gyakorlások ritmusa, hogy 
délelőtt és délután is volt edzés. Reg-
geli után volt a másfél órás délelőtti 
tréning, utána ebéd, majd pár óra 
pihenés. Délután újabb másfél órás 

edzés következett és végül vacsora. Az 
edzőtábor során kaptam dicséretet és 
tanácsokat is	 –	 árulta	 el	 lapunknak	
Virág.
– Amitől igazán különleges volt az 
egész, hogy úgy kellett helytállnom, 
hogy többségében ismeretlen játé-
kosokkal, edzőkkel dolgoztam együtt 
és nem a megszokott környezetem-
ben voltam. Új technikai gyakorlatok 
nem voltak, legalábbis számomra. A 
taktikai elemek gyakorlásánál a vé-
dekezésre és a támadásra egyforma 
hangsúlyt fektettek a mestereink. Több 
mérkőzést is játszottunk Balatonbog-
láron: az egymás közötti és a Neka 
2006/2007-es csapata elleni meccse-

ken irányító és átlövő is voltam, utóbbi 
poszton játszottam többet	 –	mesélte	
a	fiatal	 játékos,	aki	ezúttal	a	bő	ke-
retben bizonyíthatott, ám szívesen 
visszamenne a Balaton partjára.
– Nagyon sok tehetséges és ügyes 
lánnyal voltam egy csapatban, de na-
gyon szeretnék és rettentően örülnék, 
ha sikerülne tovább jutnom. Szeren-
csére a sport mellett az iskolával is 
jól boldogulok, a tanáraim nagyon 
segítőkészek és támogatóak, de sokat 
köszönhetek egyes osztálytársaim-
nak és barátaimnak is, valamint saját 
technikámmal tanulok és készülök, 
így könnyebben megy a kettő együtt	–	
tette hozzá Virág. 

DICSÉRETET ÉS TANÁCSOKAT IS KAPOTT A 15 ÉVES VÁSÁRHELYI JÁTÉKOS

Bonyhádi KSE-Vásárhelyi Kosár-
suli 113-93 (36-24, 27-35, 27-18, 

23-16)
A forgatókönyv a visszavágón sem 
változott,	 ezúttal	 hazai	mérkőzését	
is elveszítette a Vásárhelyi Kosár-
suli.	 Az	 első	 félidő	 kiegyenlített	 já-
téka	után	meglépett	a	vendég	Tolna	
megyei	együttes,	így	ők	játszhatnak	
az	 5-6.	 helyért.	 A	 hetedik	 helyért	 a	
Békés	csapatával	méri	össze	erejét	a	
Vásárhelyi Kosársuli.
A	visszavágó	mérkőzésen:	

Vásárhelyi Kosársuli – Bonyhádi 
KSE 94-112 (26-25, 27-26, 18-28, 

23-33) 

A PÁPA UTÁN A BONYHÁD IS NEHÉZ ELLENFÉLNEK BIZONYULT 

LABDARÚGÁS • Távolodik a HFC a kieséstől

Újabb 2 nagyszerű 
győzelem
BOROS TAMÁS

 A Ferencváros és a Paks 
második csapatai ellen ara-
tott nagyszerű győzelmek-
nek köszönhetően menekül 
a kiesés elől a Hódmezővá-
sárhelyi FC labdarúgó csapa-
ta az NB III. Közép csoport-
jában. 5 fordulóval a vége 
előtt még semmi sem biztos, 
ám 4 pontos előnye van a 15. 
helyezett Dunaújváros előtt. 
Az NB III. 3 csoportjának 
legrosszabb 15. helyezettje is 
kiesik ugyanis.
	 Két,	 NBI-es	 zöld-fehér	 alakulat	
második csapatával csapott össze 
múlt	 héten	 a	 HFC.	 Először	 április	
28-án	 a	 Ferencváros	 II-t	 fogadták,	
majd vasárnap Paksra utaztak Kan-
dó Róbert tanítványai. 
A	 „kis-Fradi”	 ellen	 Molnár	 Ádin	
gólja	 után	 az	 első	 félidő	 legvégén	

Bojtos	 Tamás	 növelte	 két	 gólosra	 a	
vásárhelyi	 előnyt.	 A	második	 félidő	
elején	 egy	 rövidzárlatot	 követően	
Pócsik	 Botond	 Benedek	 szépített,	
ám több gól már nem esett, a máso-
dik	 játékrészben	 a	 hazaiaknak	 volt	
lehetőségük	előnyük	növelésére.	
Május	 2-án	 délelőtt	 ismét	 ki-ki	
meccset játszott a HFC a 3 ponttal 
előttük	 álló	 Paks	 II-vel.	 Már	 a	 2.	
percben	 megszerezték	 a	 vezetést	
Molnár	 Ádin	 révén	 a	 vásárhelyiek,	
amit	 ismét	 a	 félidő	 végén	 Tapiska	
Géza	duplázott	meg.	A	2.	 játékrész-
nek	újfent	 az	 elején	 talált	 be	 az	 el-
lenfél,	Budai	 Imre	 révén,	 ám	szinte	
egyből	 jött	 a	 válasz,	 Bojtos	 Tamás	
állította	be	a	3-1-es	végeredményt.
Az utóbbi hetekben nagyon magára 
találó HFC legközelebb megint egy 
létfontosságú	meccsen,	 a	 vele	 azo-
nos pontszámmal álló Újpest II-t 
fogadja	május	9-én	17.30-kor,	talán	
már	nézők	előtt.	

GÓL A FRADI ELLEN - AZ ELMÚLT FORDULÓKBAN GYŐZELMEKET SZÁLLÍTOTT A HFC



8.

2021. május 7.

Megjelenik kéthetente.  Főszerkesztő: Kozó Attila  Felelős szerkesztő: Boros Tamás
Szerkesztőség: 6800 Hódmezővásárhely, Andrássy út 1. Telefon: 06 30 6252 451.  Lapzárta: 2021. május 4.
Olvasói levelek, információk, fotók: info@hodpress.hu  Sajtóközlemények, meghívók: szerkesztoseg@hodpress.hu 
Kiadja: Vásárhelyi Médiacentrum Nonprofit Kft., (6800 Hódmezővásárhely, Andrássy út 1.)  Ügyvezető: Kozó Attila 
Nyomdai kivitelezés: Délkelet-Press Kft.  ISSN 2630-8266. Városunk közéleti lapja.

Színes

PROGRAM • A tervek szerint a rendezvény 
csak időpontjában tér el a korábbiaktól

Szeptemberben 
állattenyésztési 
napok
BOTTYÁN RÓBERT - BUDAI DÁNIEL

 2021. szeptember 23-25. 
között rendezik meg a XX-
VIII. Alföldi Állattenyészté-
si és Mezőgazda Napokat, 
mint a 2021. évi OMÉK társ-
rendezvényét Hódmezővá-
sárhelyen – jelentette be a 
régóta várt hírt Antal Gábor, 
a Hód-Mezőgazda Zrt. ve-
zérigazgatója.
	 A	kiállítást	a	Hód-Mezőgazda	Zrt.	
ezúttal	 is	 a	Magyar	 Állattenyésztők	
Szövetségével	 közösen	 szervezi,	
az	 Agrárminisztérium	 és	 az	 AMC	
támogatásával	 az	 akkor	 érvényben	
lévő	járványvédelmi	szabályokat	be-
tartva.
A	 kiállítás	 28	 éves	 múltra	 tekint	
vissza,	a	legutóbbi	2019-es	rendez-
vényen	már	 17,7	hektáros	 területen	
mutatkozhattak az agrárium sze-
replői.	 A	 járványhelyzet	 alakulása	
tavaly	 nem	 tette	 lehetővé	 az	 állat-
tenyésztési	napok	megtartását,	idén	
is	 csúsztatni	 kellett	 az	 időpontot	
- mondta a Vásárhelyi Televíziónak 
Antal Gábor. „Láttuk, hogy hiába 
haladtak az oltások, nem lesz meg a 
nyájimmunitás tavaszra, így a szep-
temberi időpont mellett döntöttünk, 
23-25 között szerveznénk meg.” 

2019-ben	 az	 Állattenyésztési	 és	
Mezőgazda	Napokon	24	ország	több	
mint	 500	 kiállítója	 vett	 részt,	 a	 3	
napos	rendezvényre	akkor	csaknem	
60	ezren	látogattak	ki.	A	vezérigaz-
gató	azt	 reméli,	hogy	a	 járványügyi	
korlátozások feloldásával az idei ki-
állítás	 is	 sok	érdeklődőt	vonz	majd.	
„Én abban bízom, hogy a szokásos 
létszám közelében leszünk. Azt gondo-
lom, hogy a kiállítók is eljönnek, mert 
ez az állattenyésztés ünnepe. Nem csak 
nekik ünnep ez, hanem azoknak is akik 
ide látogatnak és szeretik az agráriu-
mot.”
Antal Gábor hangsúlyozta, hogy a 
rendezvény	kiemelt	szerepet	tölt	be	
a	 magyar	 termékek	 népszerűsíté-
sében,	 a	 látogatók	 találkozhatnak	
a	 termelőkkel	 és	 tenyésztőkkel	 is.	
Hozzátette, hogy az agrárium to-
vábbra	 is	 jelentős	 munkaerőpiaci	
résztvevőként	van	jelen	a	dél-alföldi	
régióban.	 A	 3	 napos	 rendezvényen	
nemcsak a szakemberek, hanem az 
érdeklődő	 vendégek	 is	 megismer-
hetik	a	szakma	szépségeit,	eredmé-
nyeit.
A	szervezők	terve	szerint	a	kiállítás	
csak	 az	 időpontjában	 fog	 eltérni	 az	
eddig megszokottaktól, tartalmá-
ban,	 tematikájában,	 formájában	 és	
programjaiban	 nagyrészt	 változat-
lan marad. 

A LEGUTOLSÓ RENDEZVÉNYT 2019-BEN SZERVEZTÉK MEG

TŰZOLTÓSÁG • A város új tűzoltóparancsnoka kiváló állománnyal 
dolgozik

„Nem tudom elengedni 
a sugárcsövet”
BOTTYÁN RÓBERT

 A hódmezővásárhelyi ál-
lomány kiváló, sokat segíte-
nek, mindenben partnerek. 
Több bajtársammal már is-
mertük egymást, volt, akik-
kel közös mentésben vettem 
részt, másokkal pedig az 
egyetemen találkoztam – 
fogalmazott Kovács Ferenc 
a katasztrófavédelem hon-
lapján. Az őrnagy megbízott 
parancsnokként január ti-
zennyolcadika óta látta el új 
feladatait, április elsejétől 
kinevezett parancsnok.
	 Kovács	 Ferenc	 2008.	 február	 ti-
zennyolcadikán szerelt fel az akkori 
szentesi	 önkormányzati	 tűzoltó-
sághoz. „Már akkor is imádtam a 
munkám, a káresemények felszámo-
lása kapcsán igazi bajtársi kapcsolatok 
alakultak ki. 2011-ben különleges- 
szer-kezelő lettem, majd rá egy évre 
szerparancsnoki kinevezést kaptam. 

2012 végén tisztté avattak, így rajpa-
rancsnok lehettem. 2014 első napján 
bíztak meg a szolgálatparancsnoki 
feladatokkal.”	–	emlékezett	vissza.
Több	 éve	 tagja	 a	 szegvári	 önkén-
tes	 tűzoltóságnak,	 emellett	 évekig	
vezette	a	Szentesi	Tűzoltók	Hagyo-
mányőrző	Egyesületét	is.	

„Az elmúlt két hónapban volt pár olyan 
káreset, ahova és is kimentem, de amit 
szolgálatparancsnokként is nehéz volt 
leküzdenem, az most is megvan: nem 
tudom elengedni a sugárcsövet.”	–	fo-
galmazott	 az	 eltelt	 hódmezővásár-
helyi	időszakról.	

FOTÓ: CSONGRÁD-CSANÁD MEGYEI KATASZTRÓFAVÉDELEM

Mosoly a maszk mögött

PAKU FRUZSINA LABORASSZISZTENST VÁLASZTOTTÁK A HÓDMEZŐVÁSÁRHELYIEK A NEGYEDÉV EGÉSZSÉGÜGYI DOLGOZÓJÁNAK. A FIATAL 
SZAKEMBER 6 ÉVE VÉGZI MUNKÁJÁT, MELYET HIVATÁSÁNAK TEKINT. A CSMEK HÓDMEZŐVÁSÁRHELY-MAKÓ KÖZPONTI LABORATÓRIUMÁNAK 
MUNKATÁRSA SIKERÉNEK TITKÁT NYITOTTSÁGÁBAN ÉS A BETEGEK IRÁNTI EMPÁTIÁJÁBAN LÁTJA. - MINDIG VAN EGY MOSOLYA A MASZKJA 
MÖGÖTT. BARÁTSÁGOS ÉS FIGYELMES A BETEGEKKEL. A VÁROS HÁLÁJA PEDIG NEM CSAK AZ ORVOSOKNAK, HANEM A SZAKÁPOLÓKNAK IS 
SZÓL - MONDTA AZ ELISMERÉS ÁTADÁSAKOR MÁRKI-ZAY PÉTER, POLGÁRMESTER.


